
 

PRO SKÄRGÅRDSHAVET   
 

Mötesprotokoll 

 

      

 

 
Skärgårdshavet -arbetsgruppen 
19. kokous (1/2014) 
 

 

 

 
Tid: Onsdagen 19.3.2014 kl.9:00   

Plats: Statens Ämbetshus 
Mötesrum Airisto 2. våningen 
Sjävständighetsplatsen 2, Åbo 

Möteskaffe serveras i mötesrummet kl.8.45 
 
Deltagarlista: 
Sami Heinonen, Egentliga Finlands förbund (ordf.), Joni Holmroos, Sydvästra Finlands vatten-
skyddsförening, Janne Suomela, NTM-centralen, Heidi Veck, Mynämäki/Reso stad, Carls-Sture 
Österman, Pargas stad, Markku Alahäme, Åbo hamn Ab, Pekka Paavilainen, NTM-centralen, 
Sanna Tikander, Velho/NTM-centralen, Marjo Perkonoja, Velho/NTM-centralen, Hannu Klemo-
la, Egentliga Finlands naturskyddsdistrikt, Henna Rinne, Åbo Akademi, Matti Jantunen, Syd-
västra Finlands vattenskyddsförening och Katja Bonnevier, Skärgårdshavets Biosfärområde 
(sekr.). 
 
Ärendelista 
 

1. Mötet öppnades 9.00 

2. Föregående mötets protokoll (bilaga 1). Godkändes. 

3. Aktuellt om vattenvård, havsvård och översvämmningsskydd (bilaga 2) (10 min.) 
 Överinspektör Pekka Paavilainen, Egentliga Finlands NTM-central 
* Diskussion om i bilagan sammanställda aktuella ärenden om vattenvård, havsvård 
och översvämmningsskydd.  

Pekka Paavilainen presenterade aktualiteter kort (se bilaga). Sanna påpekade att de 
åtgärder Skärgårdshavets –gruppen har föreslagit för vattenvården skall också auto-
matiskt  granskas för havsvårdens del. 

4. Åtgärder för vattenvården på Skärgårdshavets område (45 min) 
Överinspektör Pekka Paavilainen, Egentliga Finlands NTM-central 
* Behandling av de inskickade åtgärdsförslagen och möjliga nya förslag samt uppdate-
ring av vattenområdets utvecklingsprogram.  

Gränserna för Skärgårdshavets avrinningsområde har ändrat. Sirppujoki området har 
exkluderats. Enligt Vemala-modellen är belastningen 290 t/år under 2010-2011. Man 
borde fokusera på minskningen av fosfor i floderna med 180 t/år. En minskning av den 
storleken känns dock osannolik för det här området. Pekka presenterade de åtgärder 
som kan minska på näringsbelastningen. Speciellt effektiva för jordbruket skulle vara 
växtlighetstäcke för vintern och skyddszoner. Många förslag som kommit har gällt 
havsvikars skötsel för säkrande av fiskreproduktionen. De förslag som är mycket kon-
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kreta sätts i utvecklingsplanen och synkroniseras med vattenvårdsplanens målsätt-
ningar. Kommentarer och tillägg till åtgärdsplanen tas emot till 30.4. 

Det behövs förslag på områden var man kunde göra en översiktsplan (yleissuunnitel-
ma) för miljöåtgärder för jordbruksområden. 

Det behövs också förslag på åtgärder för Skärgårdshavets område. Det behöver inte 
vara konkreta projekt, utan allmänna åtgärder för området. 

  

5. Läget för granskningen av anvisningarna för muddring och dumpning av muddrings-
massor (20 min) 

Specialsakkunning Harri Helminen, Egentliga Finlands NTM-central 

Harri Helminen presenterade arbetsgruppens arbete med att uppdatera anvisningar-
na. Gränsvärdena granskades och en ny kategorisering har gjorts. Gränsvärdena gjor-
des trots allt på basen av politiska/förvaltningsprinciper och inte på forskningsresultat. 
Också anvisningar om placeringen av muddrigsmassorna är löst definierat och möjlig-
gör undantag. Anvisningarna är motstridiga med havsvården och HELCOMs rekom-
mendationer. Gruppen får ta del då de kommer för utlåtande. Kommentarerna från 
gruppen kan ges vidare via NTM-centralens tjänstemän.  

 

6. Aktuellt från vattenområdet (15 min.) 
* Diskussion om aktuellt gällande vattenvård i vattenområdet, Sanna Tikander 

”Itämerihastee” åtgärder kunde inkluderas i vattenområdets planer. 

 

7. Planer som gjorts under VELHO-projektet (15 min) 
Koordinatorerna Marjo Perkonoja och Sanna Tikander 
* Natura 2000 skötsel- och nyttjandeplan för Virmuviken, Pemarviken och Mustfinn-
träsket samt multifunktionella planer för strandområdena vid Oukkulanlahti och Mynä-
lahti. 

 
* Övriga ärenden för vattenområdet 

Sanna presenterade de multifunktionella planer som gjorts och de kommer nu att 
tryckas upp. 

Marjo presenterade skötsel- och användningsplanerna som gjorts och de finns redan 
som tryckta. Det uppkom frågor om hur man kommer att följa upp att åtgärderna för-
verkligas. Vem driver på att de görs? 

 

8. Övriga ärenden (10 min)  

Avtalet för Pro Skärgårdshavet programmet tar slut 2015, men det kommer nog att 
fortsätta efter det. Verksamheten har alltid drivits med hjälp av projekt. Velho tar slut 
30.6.2014. Hur skall verksamheten för arbetsgrupperna se ut i framtiden? Kunde man 
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satsa mera på projektrådgivning. Då skulle inte vattenområdenas grupper hålla egent-
liga möten mer än 1 ggr/året. Inget möte skulle ordnas längre i år, men på hösten kun-
de man ses i samband med projektrådgivining. Gruppen önskade att fortsättningsvis 
träffas oberoende läget, för att kunna följa med vad som är aktuellt hos NTM-
centralen.   

9. Nästa möte på hösten. Inget mötesdatum bestämdes ännu. 

10. Mötet avslutades kl.11.30  

Bilagor: Bilaga 1: Senaste mötets protokoll 
Bilaga 2: Aktuellt om vatten- och havsvård och översvämmningsskydd (läget 
27.2.2014) 

Alla presentationer som bilagor. 

 
 
E-post: katja.bonnevier(at)pargas.fi eller tel: 040-3562655 

 
Katja Bonnevier, Biosfärområdets koordinator – arbetsgruppens sekreterare 


